
授課
Lecture

實習
Practice

授課
Lecture

實習
Practice

授課
Lecture

實習
Practice

授課
Lecture

實習
Practice

國文領域

Chinese

國文
CHINESE

2 2 2

英文領域

English

英文
ENGLISH

2 2 2

生活美學領域
AESTHETICS

2 2 2

公民意識/永續

發展領域
CITIZENSHIP /
SUSTAINABLE
DEVELOPMENT

2 2 2

國際視野

Global views

社會融合

Social

sciences

自然科學

Science

應用科學

Applied

sciences

人文藝術

Humanities

10 10 2 2 4 2

0 4 2 2

(2) (4) (2) (2)

二年級體育為選修(1學分/2小時)，計入畢業最低總學分數

(跨系、跨制、跨校學分)。
Credits in the second academic year will be counted as electives
(inclusive of credits from other programs and departments) toward
total credits required for graduation.

10 14 6 4

3 3 3

3 3 3

3 3 3

3 3 3

3 3 3

3 3 3

3 3 3

3 3 3

3 3 3

3 3 3

3 3 3

3 3 3

3 3 3

39 39 12 12 6 9

49

3 3 3

3 3 3

3 3 3

3 3 3

3 3 3

3 3 3

3 3 3

3 3 3

2 2 2

2 2 2

3 3 3

3 3 3

3 3 3
風險管理

RISK MANAGEMENT

公司治理
CORPORATE GOVERNANCE

銀行實務
BANK PRACTICE

基金管理
MUTUAL FUND

人身保險
LIFE INSURANCE

金融行銷
FINANCIAL MARKETING

金融科技概論
FINTECH INTRODUCTION

個人理財
PERSONAL FINANCE

財產保險
PROPERTY AND LIABILITY INSURANCE

合計
Subtotal

財務報表分析
FINANCIAL STATEMENTS ANALYSIS

保險學
INSURANCE

期貨與選擇權
FUTURES AND OPTIONS

國際金融
INTERNATIONAL FINANCE

衍生性商品
DERIVATIVES
國際財務管理

INTERNATIONAL FINANCIAL MANAGEMENT

金融法規
FINANCIAL REGULATIONS

證券投資分析
ANALYSIS OF SECURITY INVESTMENT

固定收益證券
FIXED INCOME
金融機構與市場

FINANCIAL INSTITUTIONS AND MARKETS
商事法

BUSINESS LAW

通識科目

(一般科目)
Liberal Arts

(Compulsory)

專業必修
Core Course

(Compulsory)

必修合計
Subtotal, Compulsory

興趣選修

(跨領域選修)

Elective

courses

(Interdiscipl

inary)

依通識中心課程公告及實際開課

為準

體育
PHSYICAL EDUCATION

體育(選修)
PHSYICAL EDUCATION

合計
Subtotal

投資學
INVESTMENT

財務管理
FINANCIAL MANAGEMENT

統計學
ELEMENTARY STATISTICS

財金計量
FINANCIAL ECONOMETRICS

企業購併
ENTERPRISES MERGERS AND ACQUISITIONS

基礎必修

(語文思辯)

Basic

required

courses

(Language)

依通識中心課程公告及實際開課

為準

依年級規定修課，惟屬學期課程，學期開設時間依通識

中心實際排課為準。

依年級規定修課，惟學期課程，依通識中心實際排課為

準。且此兩大領域至少擇一門課程，需修習2學分。

興趣選修為跨領域課程，故可依學生需求自行選修。自

一年級起即可開始修習，學生於畢業前至少需修畢一門

課,計2學分。

2 2 2

程式設計
PROGRAMMING

科目類別
Category

國立臺北商業大學二技進修部財務金融系課程科目表（113 學年度入學新生適用）
Course List for Bachelor of Business Administration (BBA) - 2 Years program- Evening Program, Department of Finance, School of Business, National Taipei University of Business

(Applicable to Students Admitted in Fall, 2024)

下
Spring

備註
Remarks

學

分

數
Credit

上
Fall

上
Fall

小計

時

數
Hour

第一學年 AY 1

授         課         時         數
Contact Hour

下
Spring

第二學年 AY 2
科目名稱
Course Title

核心必修

(公民涵養)

Core required

courses

(Citizenship)

本課程科目表經113年X月XX日教務會議審議通過，適用113學年度入學新生

Approved by Academic Affairs Council on XXXX2024.



授課
Lecture

實習
Practice

授課
Lecture

實習
Practice

授課
Lecture

實習
Practice

授課
Lecture

實習
Practice

科目類別
Category

下
Spring

備註
Remarks

學

分

數
Credit

上
Fall

上
Fall

時

數
Hour

第一學年 AY 1

授         課         時         數
Contact Hour

下
Spring

第二學年 AY 2
科目名稱
Course Title

3 3 3

3 3 3

3 3 3

3 3 3

2 2 2

0 (2) (2)

0 (2) (2)

0 (2) (1) (1)

(4) (4) (1) (1) (1) (1)
教學輔助學習生 (不計入畢業最低總學分)

Teaching assistant ( Credits will be NOT counted toward total credits
required for graduation.)

(4) (4) (1) (1) (1) (1)

科技部、產學合作計畫助理，不列入畢業學分

Research assistant of the MOST projects and industry-academia cooperation
projects. Credits will be NOT counted toward total credits required for
graduation.

(4) (4) (1) (1) (1) (1)

教育部、經濟部、勞動部或其他專案計畫助理，不列入畢業學分

Research assistant of the MOE projects, MEA projects, ML projects, and
other project plans. Credits will be NOT counted toward total credits
required for graduation.

51 51 6 12 19 14

23

備註7：「財金專業選修－微學分」以本系所認定之講座演講、參訪、遠距教學、實作研習營、工作坊或相關課外活動為主。累積20小時為1學分，至多2學分。學生須於課程前報名登記，須繳交①報告(內容含課程重點整理200字、心得感想

400字及課堂照片乙張)②認證表給該講座之指導老師審閱簽章。請自行保管以上①②資料至滿時數再一併申請抵免學分，未妥善保管任何資料者，敬請自行負責。Remark 7: The learning forms of the Micro Credit courses can be

lectures, institution visits, distance learning, training camps, and workshops and should be approved by the department in advance. 20 hours learning is one credit. Maximum of 2 credits could be counted toward

total credits required for graduation.

備註8. 本課程科目表經113年XX月XX日112學年度第2學期第X次教務會議審議通過，適用113學年度入學學生。

Remark8: The course list is approved by the 2th Counsil of Academic Affairs on XXXX2024, Academic Year 2024.

專題研究實習
PRACTICE OF TOPIC RESEARCH

教育專案實習
PACTICE OF EDUCATIONAL CASE STUDY

合計
Subtotal

備註5：本學年度入學生得跨系、跨學制選修9學分。

Remark 5: Maximum of 9 credits from other programs.

畢業最低總學分數72（專業選修至少應修23學分）
Total Number of Required Credits : 72(Minimum of Electives Reqruied: 23 Credits)

備註1：本系學生之英文畢業門檻及證照畢業門檻，請依「國立臺北商業大學財務金融系學生財金專業能力畢業門檻及輔導實施要點」規定辦理。

Remark 1: The English graduation threshold and certificate graduation threshold for students of this department, please follow the regulation of "Students' Financial Ability Graduation Threshold and Tutoring.

備註2：本系學生資訊能力，依「本校學生資訊能力檢核辦法」規定辦理。

Remark2:The information literacy of students in this department shall be handled in accordance with the regulations of " National Taipei University of Bussiness Information Skills Assessment Implementation

Guidelines".

備註3：本系學生需完成學術倫理教育相關課程始得畢業，請依「本校學術倫理教育課程實施要點」規定辦理。

Remark 3: Students are required to take a course of academic ethics before graduation. Please refer to the requirement of the university.

備註4：專業必修、選修科目得視實際情況調整開課學期別。

Remark 4: Given practical circumstances, adjustments can be made to compulsory and elective courses regarding what semester to start them.

財金英語訓練

ENGLISH LANGUAGE PRACTICE
財金專業證照(畢輔)

CERTIFICATE OF FINANCE
財金專業選修-微學分

MICRO CREDITS

教學專業實習
Teaching OF TOPIC RESEARCH

備註6. 金融實習不列入畢業學分。

Remark6: Finance practice will be NOT counted as electives toward total credits required for graduation.

保險經營實務
PRODUCTS OF INSURANCE

不動產投資與管理
REAL ESTATE INVESTMENT AND MANAGEMENT

外匯操作實務
PRACTICE OF FOREIGN EXCHANGE OPERATION

財金生涯規劃
CAREER PLANNING

個體經濟學
MICROECONOMICS

專業選修
Elective

選修合計  Subtotal, Elective
(至少應修 Minimum of Electives Reqruied)

本課程科目表經113年X月XX日教務會議審議通過，適用113學年度入學新生

Approved by Academic Affairs Council on XXXX2024.


